
Pénzgyűjtés, 
égési intenzívre 

A Rádió 8 8 gyűjtést k e z d e m é n y e z e t t a s ú l y o s a n 
megégett g y e r m e k e k e l l á t á s á r a a l k a l m a s k l in ika i 
szept ikus intenzív o s z t á l y l é t r e h o z á s a é r d e k é b e n . 
A z a k c i ó h o z a D é l m a g y a r o r s z á g és a Délv i lág , v a -
lamint a S z e g e d Televízió is csat lakozott . A g y e r -
m e k k l i n i k a i g a z g a t ó j a m a reggel juttatja el a z Egész-
s é g ü g y i Minisztér iumba a z á r k a l k u l á c i ó t , a m e l y a z 
osztá ly k i a l a k í t á s á n a k és fe lszere lésének költsége-
it t a r t a l m a z z a . 

Az október 29-ei, Kecelen történt tűzesetben súlyosan 
megégett gyermekek állapotát a szegedi gyermekklinikán egy 
éjszakán át stabilizálták, ám befogadásukra az úgynevezett 
szeptikus intenzív osztály hiányában nem volt lehetőség. Ezért 
küldték a sérülteket tovább a fővárosba, ahonnan szintén égé-
si intenzív osztály hiányában vitték tovább őket Miskolcra. A 
4 éves kislány, tegnapelőtt belehalt sérüléseibe, a 6 és fél éves 
kisfiú testének több mint 90 százaléka megégett. A nagy saj-
tónyilvánosságot kapott ügyben az Országos Tisztiorvosi Hi-
vatal folytatott vizsgálatot, amelynek Csongrád megyét érin-
tő részéről tegnap tájékoztatta lapunkat a megyei ÁNTSZ. A 
vizsgálat megállapította: az igen súlyos égési sérültek ellátá-
sát - az összes körülmény figyelembevételével - a szakmai sza-
bályok szerint végezték el. A betegek „utaztatása" nem volt in-
dokolatlan, mert csak így kerülhettek olyan állapotba, hogy vég-
leges ellátásuk egyáltalán lehetővé vált. Az állásfoglalás ugyan-
akkor rögzíti: a dél-alföldi régióban nincs az égett gyermekek 
intenzív terápiájára alkalmas szeptikus intenzív osztály. 

A történtek után az Egészségügyi Minisztérium felkérte 
a szegedi gyermekklinika igazgatóját. Túri Sándor pro-
fesszort, hogy készítsen kalkulációt a szeptikus intenzív 
osztály kialakításának költségéről. A professzor lapunknak 
elmondta, maga is kezdeményezte az égési sérültek elkülö-
nítésére alkalmas intenzív osztály létrehozását. Számítása sze-
rint az épületben szükséges átalakításhoz 10 millió forintra, 
a klímaberendezéshez ugyancsak 10 millióra van szükség. 
Két égési ágy ára 15 millió, a lélegeztető gépek darabja 6-
7 millióba kerül, és ehhez még hozzászámolható az infúzi-
ós pumpák, betegfigyelő monitorok és egyéb „apró" eszkö-
zök költsége. Az előzetes felmérés szerint minimum 57 mil-
lió forintba kerül az intenzív osztály kialakítása és berende-
zése. 

Az új részleg létrehozásához a Rádió 88 egymillió forin-
tot adományozott, s további gyűjtést szervezett. Akciójukhoz 
a Délmagyarország és a Délvilág, valamint a Szeged Televí-
zió is csatlakozik. Mindazok, akik a dél-magyarországi régió 
égési sérült gyermekeinek ellátására alkalmas intenzív osz-
tály létrehozását anyagilag támogatni kívánják, megtehetik a 
10300002-28510653-70073285-ös jótékonysági számla-
számon. 

Kalocsai Katal in 

i n t e r n e t c í m ü n k : 

www.delmagyar.hu 

S á l i 
Gallup: visszaestek 
a szocialisták 
A Magyar Gallup Intézet fel-
mérése szerint a Magyar 
Szocialista Párt támogatott-
sága 6 százalékponttal esett 
vissza szeptember óta, a Fi-
desz-MPP előnye ezen idő-
szakban 9 százalékkal nőtt. 
Az SZDSZ fél éve megka-
paszkodott a parlamenti kü-
szöb felett. 

^ o l d a l 

Szegeden járt 
a rádióelnök 
A Magyar Rádió elnöke. 
Kondor Katalin volt tegnap 
a tudósklub vendége. A meg-
hívott szólt a közszolgálati 
rádió rendszerváltásban be-
töltött szerepéről, a médiá-
ban zajló folyamatokról, 
ezek politikai hátteréről és a 
magyar sajtópiac megosz-
tottságáról is. 

4. oldal 

A repülő k a k a ó 
Fekete Gizi és Rácz Tibor hu-
szonkét éves leánya, Rita a 
szegedi Zenekonzervatórium 
hallgatójaként együtt lép 
színpadra a Csárdáskirálynő-
ben szüleivel. Gyerekkorában 
esténként sokszor vigyáztak 
rá idegen nénik, akik kezéből 
néha kirepült a kakaó. 

Családi kör 

7013 058 

Magyar-jugoszláv közlekedési egyezményt írtak alá 

M5-ös: csak 2004-ben? 

Bozidar Milovic és F ó n a g y J á n o s a z e g y e z m é n y a l á í r á s a után. A jövőre koccintanak. 
(Fotó: Schmidt Andrea) 

Magyar-jugoszláv közleke-
dési tárgyalásokra is sor került 
a tegnap elkezdődött szegedi 
nemzetközi közlekedési kon-
ferencia elsó napján. Az egyez-
tetések együttműködési meg-
állapodás aláírásával zárultak. 
Tárgyalások folynak az AKA 
Rt.-vel az M5-ös autópálya to-
vábbépítéséről, de ha nem jut-
nak megegyezésre, a kormány 
csak 2004. január 1. után garan-
tálhatja a beruházás indulását. 

Közlekedés az EU kapujá-
ban címmel a harmadik nem-
zetközi közlekedési konferen-
ciát rendezte meg Szegeden a 
Magyar Kereskedelmi és Ipar-
kamara. közösen a Csongrád 
Megyei Kereskedelmi és Ipar-
kamarával. A kétnapos ese-
ményt Szeri István, a házigaz-
da CSMKIK elnöke nyitotta 
meg, majd Fónagy János köz-
lekedési és vízügyi miniszter 
arról tartott tájékoztatót, meg-

felel-e a magyar közlekedési 
infrastruktúra állapota az uni-
ós normáknak. 

- A közösség joganyaga -
mondta Fónagy János - nem 
tartalmaz olyan előírást, hogy 
egy csatlakozni kívánó or-
szágnak milyen sűrű közút-
hálózattal, autópálya-struktú-
rával kell rendelkeznie, vagy 
milyen legyen a vasúthálózat 
kiépítési sebessége. A közös-
ségi jogszabályok csak azt ír-

ják elő, hogy a tagországok 
közútjain 44 tonna össztöme-
gű és 11,5 tonna tengelyterhe-
lésű közúti járművek is közle-
kedhetnek, vagyis az utaknak 
és az azokon lévő hidaknak 
ilyen terhelésnek kell megfe-
lelniük. Ez az egyetlen köve-
telmény azonban mintegy 200 
milliárd forintos fejlesztést 
tesz szükségessé Magyaror-
szágon. 

(Folytatás a 3. oldalon.) 

Szűrőállomás 
Szegeden 

Munkatársunktól 
A Szegedi Tudományegye-

tem orvoskarának radiológiai 
klinikája és a szegedi rendelő-
intézet is nyert azon a pályáza-
ton, amit a népegészségügyi 
program keretében az emlő-
rákszűrő centrumok számára 
hirdettek meg. Mint korábban 
megírtuk: az egészségügyi tár-
ca kötelezővé tenné a 45-65 év 
közötti nők számára az emlőrák 
szűrését. A hazánkban körülbe-
lül egymillió nőt érintő vizsgá-
latokra az országban több szű-
rőállomást jelölnek ki, erre pá-
lyázott a szegedi orvoskar radio-
lógiai klinikája és a szegedi ren-
delőintézet, és értesüléseink sze-
rint mind a két intézmény a 
nyertesek között van. A rendkí-
vül pontos és nagy szervezést 
igénylő feladat ellátására hiva-
tott nyertes szűrőállomások név-
sorát hivatalosan ma közlik. 

Ugrott Ropcsák 
tiszteletdíja 
A Csongrád megyei képvise-

lő-testület tegnapi ülésén meg-
vonta Rapcsák András képvise-
lő tiszteletdíját, ugyanis soroza-
tosan nem jelenik meg a köz-
gyűléseken. Az érintett szerint 
jelenléte felesleges ott, ahol ér-
teimetlen politikai harc folyik. 
(Tudósításunk az 5. oldalon) 

Fiatalok: nincs idő sportra és imára 

Több törödést várnak 

A f iatalokat a városról alkotott 
(Fotó: Kai 

Munkatársunktól 
Ifjúsági koncepciót készít a szegedi önkor-

mányzat a városban éló fiatalokkal kapcsolatos 
feladatok meghatározására. A tervezetet vár-
hatóan már decemberben a közgyűlés elé ter-
jesztik, és januárban életbe léphet. A koncepció 
elkészítését egy reprezentatív felméréssel ala-
pozták meg, amelyet a Szegedi Tudomány-
egyetem Szociológia Tanszéke és a Belvedere 
Meridionale Alapítvány végzett. 

A 14 és 18 év közötti gyerekeket kérdeztek 

éleményükről is megkérdezték . 
ok Csaba) 

egyebek mellett családi hátterükről, iskolavá-
lasztásukról, baráti kapcsolataikról, érvénye-
sülési lehetőségeikről,, Jcultúrafogyasztási" szo-
kásaikról, a szabadidő eltöltéséről, illetve a vá-
rosról alkotott véleményükről. A megkérdezett 
középiskolások elvárásokat is megfogalmaz-
tak az önkormányzattal szemben. Legtöbben 
anyagi támogatást várnának, de azok is sokan 
vannak, akik szórakozóhelyeket, rendezvénye-
ket és kulturális programokat igényelnének. 

(írásunk a 7. oldalon.) 

Figyelmeztetést és ajándékot kaptak a biciklisek 

Ellenőrzött kerékpárok 
Rendhagyó baleset-meg-

elózési akció keretében el-
lenőrizték tegnap Csongrád 
megye hat városában a ke-
rékpárosokat. A rendőrök a 
megszokottól eltérően nem 
büntettek, csak figyelmeztet-
ték a biciklistákat. Sőt: több 
száz lámpát és fényvisszave-
rő prizmát osztottak ki azon 
kerékpárosok között, akik-
nek járműve nem felelt meg 
a biztonságos közlekedés fel-
tételeinek. 

- A balesetet okozók sorá-
ban a gépjárművezetők után 
második helyen állnak a ke-
rékpárosok, minden hatodik 
érintett közúti közlekedési 
balesetben - hangsúlyozta 
Kovács Mihály alezredes. A 
Csongrád Megyei Rendőr-
főkapitányság közlekedési 
osztályának vezetője hozzá-
tette: a balesetek legnagyobb 
része azért következik be, 
mert a kerékpárosok nem 
tartják be a látni és látszani 
elvet. 

- Nem mi akarjuk felsze-
relni biztonsági berendezé-
sekkel a megye kerékpáro-
sait, de a gesztus, amelyet 
gyakorolunk, talán rádöbben-
ti őket, hogy a saját érdekük-
ben be kell szerezniük a hi-
ányzó lámpákat - mondta 
Kovács Mihály. 

K . B. 
A rendörök m a még nem bírságoltak. 

(Fotó: Miskolczi Róbert) 
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